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Ajudes per actuacions de promoció del cooperativisme 
en habitatges, en col·laboració amb la Federació de 
Cooperatives d’Habitatges Valenciana, 9 .000 euros .

Xarxa per al finançament alternatiu i d’empreses i entitats 
d’economia social, 40 .000 euros .

Ajudes a la Fundació Florida de la Comunitat Valenciana per 
a la promoció de l’ús de noves tecnologies de la informació i 
les comunicacions entre les cooperatives i les societats labo-
rals valencianes, 21 .500 euros .

Ajudes a la constitució de noves empreses d’economia social 
per a fer front a les despeses de notaria, registre i obertura 
de centres de treball, 200 .000 euros .

Inversió en entitats d’economia social per a la implementació 
de projectes d’inversió productiva, així com en la conversió 
en socis de les treballadores i treballadors d’aquestes empre-
ses, 450 .000 euros .

Ajuda nominativa a la Confederació de Cooperatives de la 
Comunitat Valenciana per a l’acompliment de les missions 
encomanades a aquesta entitat per la Llei de cooperatives de 
la Comunitat Valenciana, 126 .000 euros .

Projecte d’inversió en eines per a millorar la gestió adminis-
trativa vinculada a l’atenció del cooperativisme, amb aquests 
fons la conselleria realitzarà inversions reals en eines infor-
màtiques per a la gestió telemàtica del registre de cooperati-
ves i del registre de societats laborals . A més a més es crearà 
la web «estadística de cooperatives», així com la del Consell 
Valencià del Cooperativisme, 235 .000 euros .

Finançament de projectes d’economia social en 2 .418 .750 
euros .

I tot açò anem a fer-ho des del màxim consens, és a dir, 
donant-li rellevància al Consell Valencià del Cooperativisme 
des d’on treballarem conjuntament, reforçarem les idees i 
donarem suport per a nova creació d’empreses cooperatives .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor conseller .

Passem a la pregunta número 196, que formula la il·lustre 
diputada senyora Rosa María García, del Grup Parlamentari 
Ciudadanos, també al conseller d’Economia Sostenible .

La senyora García González:

Gracias, señora presidenta .

Señor conseller, por qué la feria de Valencia recibe cerca 
de treinta y tres millones de euros en los presupuestos del 
2016 y, sin embargo, la Institución Ferial Alicantina no recibe 
ninguna subvención de los presupuestos de la Generalitat 
valenciana .

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias .

Senyor conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

He de dir-li que no és aixina, eh, que hi ha una diferenciació 
molt clara, i que IFA té un milió d’euros i que Fira València, 
que no únicament i exclusivament especifica a Fira València, 
sinó a una nomenclatura genèrica en el pressupost, té quasi 
trenta-dos milions d’euros .

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Senyora García .

La senyora García González:

Bueno, señor conseller, yo tengo aquí una serie de datos que 
quería haber dado lectura . Lo daré . Pero en primer lugar lo 
que tengo que decir es una cosa . Como usted bien sabe, el 
millón de euros que tiene IFA ha sido gracias a una enmienda 
a los presupuestos de nuestro grupo Ciudadanos, así como 
el reparto que se ha hecho de los 33 millones aproximada-
mente, 32 millones, que iban destinados exclusivamente a 
Feria Valencia, y el Grupo Ciudadanos enmendó para que se 
pudiera repartir entre el resto de las ferias . Entonces, pues, 
esa respuesta no me es válida .

Mire, nosotros ponemos mucho hincapié en esta pregunta . 
Porque el Consell se defendía diciendo que debía de dar ese 
dinero a Feria Valencia por los contratos firmados por el 
anterior Consell . Pero en los presupuestos de 2016 continuó 
sin incluir nada para IFA .

Somos conocedores de que la situación económica de ambas 
ferias es muy complicada, especialmente la de Feria Valencia, 
con un pasivo de 700 millones de euros, además de acusa-
ciones por sobrecostes en su ampliación . La deuda de IFA es 
de 74 millones . Y las dos ferias tuvieron buenos resultados 
durante muchos años . Pero a partir de las ampliaciones de los 
años anteriores a la crisis se asumieron deudas que ahora no 
se pueden pagar .

Desde Ciudadanos siempre, quiero insistir, siempre hemos 
insistido en que Feria Valencia es importante . Por supuesto, 
faltaría más, no se trata de comparar una en desprecio de la 
otra . Pero debemos ser conscientes del potencial que tiene 
Alicante y su feria . Tenemos la Costa Blanca, que es la cuna 
del turismo en España, tenemos el aeropuerto de El Altet, 
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uno de los aeropuertos con más tráfico de pasajeros de nues-
tro país . Tenemos un potencial altísimo que hemos de saber 
aprovechar. Yo creo que con las cifras que se reflejan es inad-
misible ese trato discriminatorio .

Miren, IFA cerró 2015 con unas cifras de visitantes que supe-
raban las 150 .000 personas, acogiendo a ferias de sectores 
estratégicos para Alicante y para la Comunidad Valenciana, 
como son el calzado, el mueble y el juguete, pero también 
otros con sectores innovadores, como el energético o el de 
los videojuegos y el de la comunicación .

Lo que reclamamos nosotros siempre es tratar con igualdad 
a las dos ferias . Si el Consell asumió y avaló la deuda de Feria 
Valencia, también puede negociar la deuda de IFA . El direc-
tor general de Institut Valencià de Finances anunció que se 
condonarían 150 millones que Feria Valencia les debe por 
avalarle, y así se cambió también legal, dejando que la parte 
patrimonial fuera pública y la gestión fuera mercantil .

Vemos buenas intenciones por parte del Consell, pero vemos 
pocas acciones . Y sigue sin entenderse que quieran dejar sin 
dotación presupuestaria a IFA .

Feria Valencia lleva recibiendo subvenciones desde hace 
tiempo . Si no tengo mal el dato, son unos 180 millones desde 
2010, dinero con el que han podido hacer frente al pago del 
principal e intereses de su deuda financiera. Por eso la han 
ido reduciendo .

Sin embargo, IFA la ha incrementado, porque la única solu-
ción que se les ha dado hasta la fecha era formalizar nuevos 
créditos para atender los vencimientos financieros, lo que les 
ha supuesto 7 millones más de deuda desde el 2012 .

En definitiva, y para finalizar, lo que quiero acentuar con la 
pregunta es que IFA es un motor para el crecimiento de la 
zona y para la creación de empleo estable, por lo no es admi-
sible que el Consell no ayude a IFA para que siga en correcto 
funcionamiento en el futuro .

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora García .

Señor conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Senyora presidenta .

Senyora diputada .

En ningun moment he dit que el Consell no vaja a ajudar IFA . 
És a dir, anem a ajudar . I de fet, independentment que vosté 
ja ho ha dit, que es va presentar per part del seu grup parla-
mentari una esmena, que a més a més va ser aprovada ací 
mateix, resulta que la Institució Firal Alacantina disposa 

d’una línia normativa específica dins el capítol VII, denomi-
nada «adequació IFA», que a més a més està dotada amb un 
milió d’euros .

És a dir, disposició pressupostària n’hi ha . Intenció… El dia 25, 
per exemple, anem a tindre una primera reunió ja del patro-
nat amb la idea de començar a revertir què és el que tenim de 
fer amb el recinte firal d’IFA.

Però així mateix, li he de dir que aquesta institució disposa de 
finançament avalat per La Generalitat, i també a través del 
FLA, fons de liquiditat autonòmic, que s’està fent càrrec del 
pagament de les despeses corrents, financeres i comercials 
que no pot atendre per la delicada situació en què es troba, 
també com a conseqüència de les decisions que es van pren-
dre per l’anterior govern .

I també he de dir-li que sí que n’hi han 32 milions d’euros per 
a una partida que es diu «Fires de la Comunitat Valenciana», 
on també podria cabre IFA, perquè si parlem de fires, estem 
parlant de les dues, no estem parlant única i exclusivament 
d’una .

Però el que sí que hem de tenir clar, i que vosté també ho ha 
dit, és que obeeix a tindre 32 milions al compliment ineludi-
ble dels compromisos en matèria de finançament d’infraes-
tructures signats en 2002 i 2007 per l’anterior Consell, i als 
quals jo crec que responsablement haurem de fer front .

Jo, per concloure, l’únic que li puc dir és que en aquests 
moments el Consell està estudiant plans de viabilitat per a les 
dues institucions firals del País Valencià. I una vegada enlles-
tits, que jo espere tindre’ls aviat, abans que acabe aquest trimes-
tre, prendrem les decisions en matèria de finançament que 
més convinguen a les fires i al conjunt de la nostra economia i, 
per suposat, vostés seran sabedors de quines línies són les que 
anem a seguir tant en Fira València com en Fira Alacant .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor conseller .

L’última pregunta de la vesprada és la número 332, que 
formula el diputat Francisco Almería, del Grup Parlamentari 
Podemos-Podem, també al conseller d’economia sostenible .

Quan vosté vullga, senyor Almería .

El senyor Almería Serrano:

Gràcies, presidenta .

Bona vesprada, conseller .

Una vegada més, ací estem .

Fa noranta-nou anys, des de juny de 1911 fins al desembre de 
2010, que va finalitzar un model vell de cambres de comerç 
fonamentat en l’adscripció obligatòria de les empreses, 


